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Komedie Frantamimozemšťan s Jakubem Prachařem v hlavní dvojroli a Terezou Ramba
je v kinech od čtvrtka. Poprvé ji však už první únorový den viděli diváci předpremiéry v Brně.
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Výstava Ariel
v českých zemích
představuje historii
slavných anglických
motocyklů.

Technické muzeum v Brně
otevřelo novou výstavu s ná-
zvem Ariel v českých zemích.
Unikátní výstava návštěvní-
kům představí anglickou
značku motocyklů, která se
vyráběla od roku 1898 a od
dvacátých let 20. století se za-
čala dovážet i do českých
zemí.
Výstava, která se koná do

konce března, vznikla ve spo-
lupráci s Českým Ariel klu-
bem. „Jedná se o zcela mimo-
řádnou událost, kdy je mož-
né vidět tak velký počet histo-
rických strojů značky Ariel
na jednom místě. Výstava to-
hoto typu u nás totiž ještě ni-
kdy v takovém rozsahu uspo-
řádána nebyla – členové klu-
bu motocykly vystavují spíše
krátkodobě, neboť na nich
většinu času jezdí,“ říká kurá-

torka výstavy Sylvie Zouha-
rováDyková. Velká část výsta-
vy je věnována prezentaci
konkrétních motocyklů, a to
v dosud nevídaném počtu
44 kusů. Zájemci se seznámí
i s dobovými originály, jako
jsou vývěsní cedule, vlajky,
součástky amotory či dobové
prospekty a fotografie.
Na výstavě se prezentuje

i Český Ariel klub, který
v roce 2023 oslavil 20 let své
existence. „Náš klub má přes
120 členů, z nichž dvě třetiny
vlastní pojízdný motocykl.
Strojů v různém stavu kom-
pletnosti je přes 200 kusů,“
upřesňuje prezident Českého
Ariel klubu Tomáš Zikmund.
On sám na výstavě „zaparko-
val“ svůj Ariel Red Hunter
model 500 VH z roku 1939.
„Tento motocykl byl zřejmě
jedním z posledních kusů,
které byly z Anglie dodány do
Sudet. Odtud si stroj odvezl
amatérský závodník Rudolf
Bělík a v roce 1946 se stal
jeho dalším majitelem Josef
Richter, kterému však v roce
1948 motocykl včetně jeho
zámečnictví znárodnili. Poslé-

ze se stroj dostal k lékaři Jaro-
slavu Škotovi a následně k zá-
vodníkovi Janu Horákovi, kte-
rý měl původně v úmyslu si
jej upravit pro závodění,
k tomu už však nedošlo. Já
jsem motocykl získal v roce
1996 a po jeho dvouleté reno-
vaci jsem se na něm zúčastnil
mnoha závodů,“ představuje

prezident klubu pestrou his-
torii svého stroje.
Návštěvníky určitě zaujme

také jeden z nejstarších do-
chovaných motocyklů Ariel
u nás – ARIEL 700 SV model
5-6 HP z roku 1916. Nejstar-
ším známým motocyklem,
který do Československa při-
vezla firma Štěpař a Hanák,

je pak stroj Ariel 557 SV mo-
del B z roku 1927, zapůjčený
na výstavu ze Slovenska. Za
zmínku jistě stojí i motocykl
Ariel 500 OHV model E s poš-
tovním sidecarem z roku
1929, patřící známému cesto-
vateli, sběrateli a motoristic-
kému publicistovi Petru Hoš-
ťálkovi. RADEK BABIČKA

Anglická značka motocyklů se vyráběla od roku 1898.

Na výstavě se prezentuje i Český Ariel klub, který v roce 2023 oslavil 20 let své existence. 4x EVA ŘEZÁČOVÁ

Model 500 VH z roku 1939
„zaparkoval“ také šéf klubu
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Silničáři na jižní
Moravě vysadí
stovky dřevin.

I v letošním roce plánuje
Správa a údržba silnic navá-
zat na úspěšnou spolupráci
s neziskovou organizací Sází-

me stromy. Díky ní vysadí do
krajiny stovky dřevin.
„V rámci výsadebmáme zá-

jem nejen o obnovu bývalých
alejí, ale chceme ve spoluprá-
ci s obcemi zakládat i nové
aleje a stromořadí. Naším cí-
lem je, abychom dokázali
podpořit přirozený rozvoj
krajiny a předcházet dopa-

dům, které s sebou přinášejí
klimatické změny,“ říká ředi-
tel Správy a údržby silnic Jiho-
moravského kraje RomanHa-
nák. Aktuálně se v Jihomorav-
skémkraji díky této spoluprá-
ci chystá pět výsadeb. Na ně-
kterých místech dojde k po-
kračování ve výsadbě z loň-
ského roku, plány zahrnují

také novou výsadbu na Zno-
jemsku.
„Od loňské sezony se někte-

ré obce samy ozvaly s návrhy,
kde by se dalo sázet. Když tak-
to o novou zeleň projeví zá-
jem přímo místní, je to pro
nás o to větší záruka, že se
o stromy a keře budou hezky
starat,“ těší ZdenkuAmbrožo-

vou ze společnosti Sázíme
stromy.
Odborníci z organizace Sá-

zíme stromy se vracejí namís-
to nejpozději do jednoho
a půl roku od výsadby, aby
monitorovali stav stromů
a posoudili, zda je třeba pod-
niknout další kroky v rámci
následné péče. RADEK BABIČKA

Do krajiny se díky těmto výsadbám
vrací druhy jako javor babyka,
lípa, kaštan, ořešák nebo také
ovocné dřeviny, jakými jsou
jabloň, švestka, hrušeň, třešeň
nebo meruňka.

• „Máme představu, že každoročně
vysadíme asi tisícovku nových stromů,
a to nepočítám ty, které dosazujeme
za uhynulé, ve stávajících výsadbách.
Spolupráce s neziskovou organizací
Sázíme stromy přinesla jen v loňském
roce 230 nových stromů,“ upřesňuje
hejtman Jihomoravského kraje Jan
Grolich.

• Novinkou celé iniciativy je také navá-
zaní spolupráce s vědci z Univerzity
Tomáše Bati ve Zlíně. „Každoročně
kvůli výraznému období sucha uhy-
nou stovky stromů. Vědci přišli s hyd-
rogelem, který v tomto období doká-
že zadržet vodu v krajině a zlepšit tak
retenční schopnost půdy. První tako-
vou zkušební výsadbu, jejíž hlavní
složkou je syrovátka, jsme realizovali
na Břeclavsku. Chování těchto stromů
budeme ve stejné lokalitě společně
s vědci porovnávat s těmi bez hydro-
gelu,“ dodává ředitel Správy a údržby
silnic Jihomoravského kraje Hanák.

Výsadba stromů kolem jihomoravských silnic 3x SÚS JMK

Na jižní Moravě vzniknou
další nové aleje a stromořadí

NÁVRAT PŮVODNÍCH STROMŮ DO KRAJINY

Bližší informace k pozicím najdete na
https://www.lohmann-rauscher.com/cz-cs/kariera/nase-nabidka-volnych-mist/

Neváhejte a kontaktujte nás:
email: Erika.Fejfusova@cz.LRMed.com;
tel.: +420 544 425 879; + 420 731 141 123

email: Radka.Jirkova@cz.LRMed.com; tel.: +420 544 425 844
Lohmann & Rauscher, s.r.o., Bučovická 256, 684 01 Slavkov u Brna.

Co vám můžeme nabídnout:
• zázemí prosperující mezinárodní

společnosti
• čisté pracovní prostředí
• pracovní poměr na dobu neurčitou
• každoroční navyšování mezd
• možnost osobního rozvoje,

jazykové vzdělávání
• dovolená nad rámec Zákoníku

práce

• příplatky nad zákonnou výši
• kooperativní prémie
• prémie na letní dovolenou

a Vánoce
• věrnostní odměny
• dotované stravování
• vitamínové balíčky
• tábory pro děti zaměstnanců
• firemní akce a benefity

Společnost Lohmann & Rauscher, s. r. o. patřící mezi přední světové
dodavatele zdravotnických a hygienických výrobků

hledá do svého týmu vhodné kandidáty / kandidátky na pozice

• dělník/dělnice ve
zdravotnické výrobě

• skladník/skladnice
• skladník/skladnice – směnový

předák

inzerce
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Prázdniny.
Děti mířily
do kina
O jarních prázdninách se
v Brně konaly i dopolední
projekce v univerzitní kině
Scala. To nabídlo odpolední
i dopolední projekce s dabin-
gem. Ve Scale promítali i ro-
dinnou pohádku od tvůrců
Ratatouille – Vynálezce. MET

Rodiny se sem
nastěhují do konce
května.
Dětský hospic Dům pro Julii
vzniká v blízkosti domova
pro seniory na Kociánce. Stav-
ba začala v srpnu roku
2022 a měla trvat 15 měsíců.
Objevilo se však několik

komplikací, které ji zpozdily.
Šlo především o nález sklád-

ky komunálního odpadu při
provádění zemních prací.
Všechen odpad už pracovníci
vytěžili a odborně zlikvidova-
li. „Další problémy se vyskyt-
ly záhy. Nevhodné nestabilní
podloží muselo být odtěženo
a odvezeno na skládku a ná-
sledně se začalo pracovat na
základech domu. Naštěstí se
poté vše rozběhlo, jak mělo,“
rekapituluje brněnská primá-
torka Markéta Vaňková. Nyní

finišují práce na opláštění
domu modřínovými bio des-
kami.
Uvnitř dochází k zapojení

bazénové technologie a vyba-
vení dalších odborných tera-
pií, které budou využívat kli-
enti hospice. Nejbližší harmo-
nogram počítá také s terénní-
mi úpravami. Vzniknou nové
chodníky, komunikace, par-
koviště a dojde i na sadovou
úpravu okolí Domu pro Julii.

Jeho součástí je také pochozí
střecha, která zapadne do
okolního prostředí, jelikož je
budova zapuštěna do svahu.
Ve vnitřním nádvoří se roz-
prostře klidová zóna s jezír-
kem a vegetací.
Hospic nabídne deset samo-

statných pokojů a zázemí pro
rodiny. Jeho jedinečnost spo-
čívá ve spojení sociálních
a zdravotních služeb, které
jsou nutné pro péči o nevylé-

čitelně nemocné děti a mla-
distvé.
Celkové náklady na stavbu

činí 176 milionů korun,
z toho byměla víc než polovi-
nu pokrýt evropská dotace.
Kolaudace a předání do užívá-
ní očekáváměsto do konce le-
tošního května.

Dětský hospic Dům pro Julii. Jak to bude vypadat uvnitř, ukazuje vizualizace. A jak to tam vypadá v současnosti? Vidíte na dalších fotografiích. ČTYŘSTĚN a 3x MMB

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Stavba Domu pro Julii finišuje
3x

ČT
K
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Budova gymnázia
v Brně dostane další
křídlo, v Třebíči
už využívají nové
učebny.

Brněnské biskupství loni in-
vestovalo do oprav kostelů
a dalších církevních budov
70milionů korun. Desítkymi-
lionů vynaloží na stejné
účely i letos. „Opravuje na-
příklad klášter v Dolních
Kounicích na Brněnsku a roz-
šiřuje Biskupské gymnázium
v Brně,“ oznámila Anežka Be-
nešová z komunikačního
týmu biskupství. Finance po-
cházejí z dotací, darů i vlast-
ních zdrojů.
„Spravovat to, co nám bylo

svěřeno – k tomu nabádá ne-
jedna biblická pasáž. Na dru-
hou stranu, Bible varuje, aby-
chommajetku nesloužili. Pro-
to se každý rok snažíme pod-

porovat ty projekty, které
chápeme jako stěžejní z po-
hledu přínosu pro věřící,
obce i komunity, které je vy-
užívají,“ uvedl biskup Pavel
Konzbul.
„U oprav chceme být vždy

citliví, a pokudmožno co nej-
víc podtrhnout kouzlo původ-
ní podoby jednotlivých objek-
tů, aby se do nich lidé zase
rádi vraceli,“ doplnil vedoucí
stavebního oddělení bis-
kupství Aleš Taufar.
Velká část investic je zpra-

vidla podpořena dalšími pro-
středky z evropských dotací,
norských fondů, krajských
rozpočtů, příspěvků obcí
a farností. V areálu Rosa Coe-
li v Dolních Kounicích bis-
kupství dlouhodobě obnovu-
je ohradní zdi jako součást
protipovodňových opatření
kláštera. Plánuje také nové in-
formační centrum. Loni na
opravy vyčlenilo 500 tisíc ko-
run, letos bude pokračovat
s investicí 2,5 milionu korun.

Loni biskupství zahájilo tří-
letou částečnou rekonstrukci
gymnázia v Brně, která zahr-
nuje vybudování nového kříd-
la školy. Budou tam moderní
učebny pro výuku chemie, fy-
ziky nebo informačních tech-
nologií. Rozšíří se takémateř-
ská škola. Celkové náklady
činí 106 milionů korun. Větší
část peněz pokryje dotace
z evropských fondů, bis-
kupství přispěje z vlastních
zdrojů necelými 38 miliony
korun.
Studenti Katolického gym-

názia v Třebíčimohou od loň-
ského října využívat nové
učebny pro výuku odborných
předmětů v oboru přírodních
věd a cizích jazyků. Další
opravy se týkají Biskupského
dvora v Žatčanech na Brněn-
sku, jednoho z historických
domů na petrovském návrší
v Brně, chrámu svatého Igná-
ce v Jihlavě nebo gotického
kostela svatého Jakuba
v Brně. ČTK

2. 3. 2O24 | 1O.OO–18.OO

Robotická zábava pro celou rodinu

2. 3. 2O24 | 1O.OO–18.OO

Robotická zábava pro celou rodinuRobotická zábava pro celou rodinuRobotická zábava pro celou rodinuRobotická zábava pro celou rodinu

ROBOTI
ZÁBAVNÍ VĚDECKÝ PARK VIDA! U BRNĚNSKÉHO VÝSTAVIŠTĚ

www.vida.cz vidabrno

Působivá architektura dříve ženského kláštera Rosa Coeli v Dolních
Kounicích na Brněnsku láká k návštěvě. MĚSTO DOLNÍ KOUNICE

Biskupství dává do kupy kostely
i školy, investuje desítky milionů

inzerce
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Desátý ročník největší „mo-
ravskouzenářské show“ na
světě přivítá hrad Veveří
v Brně. Ve dnech 24. a 25. úno-
ra opět zavoní moravské uze-
né, vinaři otevřou své nejlep-
ší lahve a návštěvníci zvolí
uzenářského krále roku.
Akce slibuje doslova největší
porci uzeného, zábavy
a gastro zážitků v celé histo-
rii slavností. Milovníci masa
se mohou těšit i na spoustu
specialit. Kromě klasického
moravského uzeného masa

to budou klobásy, šunky i za-
bijačkové delikatesy. Vše po-
dle tradičních rodinných re-
ceptur bez užití chemie. Ná-
vštěvníci budou moci sami
rozhodnout, který uzenář
měl nejlepší uzené. „Slav-
nosti jsou živou ukázkou
toho, jaké potraviny máme
ve svém okolí k dispozici.
Chceme, aby se lidé naučili
dávat těmto tradičnímmorav-
ským a českým výrobkům
přednost,“ vysvětluje orga-
nizátor Pavel Pichler ze spo-
lečnosti ECEAT. V Brně čeká
na návštěvníky kromě uze-
ného další i bohatý program.
„V rámci řeznické školy se do-
zvědí třeba to, jak správně
porcovat maso a jak zpraco-
vat celého čuníka. Kromě ova-
rové polévky zdarma ke
vstupnému letos také na hra-
dě dozrává strom klobásov-
ník, jehož plody může veřej-
nost sklidit. Kuchařská show
s Markétou Hrubešovou zase
představí lahodné recepty
z tradiční kuchyně,“ infor-
moval ředitel akceMichal Bu-
rian. Chybět samozřejmě ne-
budou stánky se svařákem,
punčem a dalšími nápoji pro
zahřátí, své vyuzené speciali-
ty nabídnou trendy brněnské
podniky. Speciální festivalo-
vé vyuzené menu chystá také
hradní bistro Winston. „Opět
jsme připravili i vinařský
stan, kde bude patnáct vina-
řů nabízet k uzenému svá
vína, takže si na své přijdou
i ti, kdo dávají před pivem
přednost vínu.“ vyjmenovává
Burian. ČTK

Na Flédu se v dubnu chystá Michal Hrůza
„Nevím, jestli jsem zažil lepší koncert,“ komentoval na podzim koncert v Lucerna Music
Baru Michal Hrůza. Mluvil o novém koncertním programu, jehož součástí jsou speciální
živé projekce, které jsou vytvářeny na míru k jednotlivým písničkám. Michal a jeho kapela
na jaře s tímto programem vyráží do českých klubů. A chybět nebude ani Fléda, kam dora-
zí 16. dubna. Těšit se můžete na hodinu a půl nabitý program, kdy zazní staré známé hity,
ale i nové singly. MET

Už po třiadvacáté
začíná JazzFestBrno.
Už zítra začíná dvojkoncer-
tem virtuózního banjisty
Bély Flecka hlavní část letoš-
ního festivalu JazzFestBrno.
Na něm kromě Flecka vystou-
pí například zpěvačka Sama-
ra Joy, Stingův dvorní trum-
petista Chris Botti, americká
kapela Snarky Puppy, trum-
petista Takuya Kuroda či
hvězda generace Z, islandská
zpěvačka Laufey.

Kdysimladá zpěvačka
nabrala raketovou rychlost.
Je držitelkou tří cenGrammy
„Jsem rád, že řadu osobností
představíme poprvé v men-
ších prostorech a pak se
k nám vrátí jako hvězdy do
většího,“ těší uměleckého ře-
ditele festivalu Viléma Spil-

ku. Letos je to příklad zpěvač-
ky Samary Joy, kterou festi-
val uvedl předloni v rámci
svémimobrněnské série. Teh-
dymladá Američanka vystou-
pila v Městském kulturním
středisku Tišnov před přibliž-
ně stovkou diváků. Od té
doby však kariéra newyorské
zpěvačky nabrala raketovou
rychlost. S třemi cenami
Grammy se vyšvihla v pou-
hých třiadvaceti mezi sme-
tánku jazzového zpěvu se sta-
tisíci fanoušky po celém svě-
tě. Proto Samara Joy v rámci
festivalu tentokrát zavítá do
Sono Centra, které pojme té-
měř tisícovku návštěvníků.
„Sama je interpretkou v tom
nejklasičtějším slova smyslu,
následovnicí Billie Holiday,
Elly Fitzgerald nebo Sarah
Vaughan. Z jejich repertoáru
si také vybírá písně pro kon-
certy i alba,“ líčí Spilka. Hu-

debníci, kteří se díky festiva-
lu v Brně představí, byli vidět
i na únorovém udílení cen
Grammy. Po jedné sošce zlaté-
ho gramofonku si odnesla
právě Samara Joy, uspěla i Is-
lanďanka Laufey, rovnou dvě
přidal k předchozím patnácti
Béla Fleck.

Až do 2. června
Třiadvacátý ročník tradiční
jazzové přehlídky potrvá až
do 2. června a nabídne sedm-
náct koncertů na různých
místech. „Letos zavítáme do
Janáčkova divadla, Sono Cen-
tra, Besedního domu, Diva-
dla Husa na provázku či Diva-
dla na Orlí. Nejvíce koncertů
však uspořádáme v Cabaretu
des Péchés, který nabízí vý-
bornou klubovou atmosféru
včetně dobrého pití,“ uzavírá
výkonný ředitel festivalu
Vlastimil Trllo. RADEK BABIČKASamara Joy, nová Billie Holiday nebo Ella Fitzgerald MEREDITH TRUAX

Pořadatelé akce chystají
program pro nejmenší.

• Dvakrát denně pro ně
zahraje divadlo, zdarma
bude prohlídka hradeb
a pořadatelé chystají
i malou šifrovací hru
s překvapením i dílničky.

• S Markétou Hrubešovou
děti také mohou uvařit
nějakou dobrotu pro své
rodiče a mohou si i pod
širým nebem opéci klobás-
ku, kterou si vyberou u ně-
kterého z uzenářů.

• Atmosféru při degustová-
ní bude dokreslovat cim-
bálová muzika a harmoni-
kářka. V ceně je vstup do
hradního areálu včetně
hradeb, ochutnávka uze-
ného, na workshopy věno-
vané uzení a kuchařka.

M
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VELKÉ JAZZOVÉ HVĚZDY V MALÝ

Veveří bude plné
masových dobrot

A S SEBOU I DĚTI!
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Béla Fleck ALAN MESSER

Průměrná cena staršího bytu v ČR čini-
la ve čtvrtém čtvrtletí minulého roku
87 838 korun za metr čtvereční. Mezi-
čtvrtletně to bylo o pět procent víc
a meziročně o sedm procent víc. Cena
vzrostla v Českumezičtvrtletně o osm
procent také u rodinných domů, a to
na průměrných 55 160 korun za metr

čtvereční. O nižší procenta se zvýšily
i ceny nájmů ve starších bytech, kde
metr čtvereční stál průměrných
297 korun. Vyplývá to z dat poslední-
ho kvartálního monitoru skupiny Eu-
ropeanHousing Services, realitní digi-
tální služby Bezrealitky a realitní kan-
celáře Maxima. ČTK

Laufey ARCHIV

Nejvíce proti předešlému čtvrtletí
vzrostla cena bytů v Libereckém kraji,
kde se jejich hodnota zvýšila o pětinu.
Největší šestiprocentní pokles zazna-
menal Olomoucký kraj.

• Ceny starších nemovitostí ve čtvrtém
čtvrtletí roku 2023 meziročně nejvíc
vzrostly v Libereckém kraji. Cena bytů
zde oproti stejnému období roku
2022 narostla o 27 procent a domů
o 43 procent. Data ale mohou být
zkreslená počtem prodávaných hor-
ských apartmánů, chat a chalup.

• O 13 procent vzrostly meziročně ceny
starších bytů v Jihočeském, Ústeckém
aMoravskoslezském kraji. Meziroční

nárůst o čtvrtinu zaznamenal Zlínský
kraj.

• A jak na tom byla jihomoravská met-
ropole? Ceny starších bytů podle dat
stagnovaly dvanáct měsíců v řadě
a za byt o 65 metrech čtverečních
prodejce ke konci roku požadoval
o 50 tisíc korun více než rok předtím.
Stagnovalo také nájemné, a to na
272 korunách za metr čtvereční.
Meziročně nájemné kleslo o čtyři
procenta. Důvodem ale může být
také větší zájem a dostupnost
rodinných domů v Jihomoravském
kraji, jejichž cena naopak
mezičtvrtletně vzrostla o sedm
ameziročně o 17 procent. ČTK

Úřady v případě zbourané historické
vily v ulici Hlinky podle zjištění veřej-
ného ochránce práv Stanislava Křeč-
ka dostatečně nespolupracovaly na
její ochraně a záchraně. Ten prověřo-
val okolnosti zbourání neorenesan-
ční vily, kterou majitel nechal zde-
molovat na jaře 2022. V době, kdymi-
nisterstvo kultury jednalo o jejím za-
psání na seznam památek, majitel

odstranil štukovou výzdobu i střechu
a zboural historickou verandu. Podle
zjištění ombudsmana stavební úřad
dění na stavbě dostatečně nekontro-
loval. Majiteli stačilo, že své práce
označil jako udržovací. Stavební
úřad poučil úředníky, jak v takových
situacích postupovat. V budoucnu
má vzniknout institut předběžné
ochrany staveb. iDNES.cz

Koncert afrického klavíristy Ndu-
duza Makhathiniho ve vyproda-
ném klubu Cabaret des Péchés
odstartoval nejen jazzovou sezónu
2024, ale také novou koncertní sérii
JazzFestBrno Club Life, jež si klade
za cíl vrátit tento žánr do klubového
prostředí.

Hlavní baštou tohoto projektu
bude právě zmiňovaný Cabaret des
Péchés, neboli „kabaret hříchu“,
inspirovaný francouzským sty-
lem 60. let. V rámci této koncert-
ní série přivítá festival například
Gretchen Parlato &amp; Lionela
Loueke, duo zpěv-kytara, které
spolu tvoří již dvě dekády a tuto
časem zkušenou hudební chemii
ukazuje také na intimním albu
Lean In, které bylo letos dokonce
nominováno na cenu Grammy.
Další nominantkou tohoto oceně-
ní byla newyorkská saxofonistka
Lakecia Benjamin, jejíž nahrávka
Phoenix měla naději na vítězství
dokonce ve třech různých katego-
riích. Svůj hudební um představí
také all-stars jazzový projekt Trio
Grande, virtuózní klavírista a ino-
vátor elektronického jazzu Julian
„J3PO“ Pollack, hiphopem ovliv-
nění trumpetisté Takuya Kuroda

a Keyon Harrold, nebo propagátoři
jazzu na platformě YouTube – ta-
lentovaní mladíci New Jazz Under-
ground a populární Emmet Cohen,
který zahraje v rámci Mezinárodní-
ho dne jazzu spolu s lucembursko-
-ukrajinským duem Kravchenko
Clees. Hlavní hvězdou letošního
ročníku festivalu je Chris Botti,
Stingův dvorní trumpetista a jeden
z hlavních průkopníků žánru smo-
oth jazz – koncert je tedy příslibem
toho, že si na své přijdou jak pokro-
čilí fanoušci žánru, tak začátečníci.
Bottiho životopis zdobí spolupráce
s takovými jmény, jakými jsou Paul
Simon, Tony Bennett, Andrea Bo-
celli nebo Lady Gaga a do Česka se
vrátí po devíti letech s posledním
albem Vol.1 vydaným u populární-
ho labelu Blue Note.

Více informací na webových
stránkách jazzfestbrno.cz.

JazzFestBrno zahajuje
koncertní série „Club Life“.

Na festivalu zahraje také Stingův
trumpetista Chris Botti

Více peněz za starší byt,
ne ale na jihu Moravy

VĚTŠÍ ZÁJEM A DOSTUPNOST DOMŮ

Vila není. Stačilo málo

CH SÁLECH
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Výsledky soutěže
vyhlásili zástupci
Svazu vinařů
na galavečeru
ve hvězdárně.

Vítězem 14. ročníku oborové
soutěže Vinařství roku 2023
se stalo Vinařství Thaya z Ha-
vraníků na Znojemsku, které
zároveň zvítězilo v kategorii
středních vinařství s produk-
cí od 50 do 250 tisíc litrů vína
za rok. Mezi malými vinař-
stvími s produkcí do 50 tisíc

litrů vína ročně zvítězilo Vi-
nařství Válka z Nosislavi na
Brněnsku, mezi velkými vý-
robci s produkcí přesahující
250 tisíc litrů vína ročně zví-
tězilo vinařství Štěpán
Maňák ze Žádovic na Hodo-
nínsku. Výsledky soutěže vy-
hlásili v brněnské hvězdárně
zástupci Svazu vinařů na gala-
večeru.
Vítězné Vinařství Thaya se

soutěže zúčastnilo počtvrté,
poprvé to bylo v roce 2020,
kdy také zůstalo jediný rok
bez ocenění. V roce 2021 byl
hlavní enolog vinařství Jakub
Smrčka vyhlášen Enologem
roku, v roce 2022 zvítězila
Thaya v kategorii středních
vinařství.
Slavnostnímu vyhlášení

předcházelo třístupňové hod-
nocení. Nejprve kombinace
posuzování poroty Junior
a Senior dostala vinařství do
finále a následně odborná po-
rota při osobní návštěvě pro-
vozoven všech finalistů roz-
hodla, které nejlépe plní na-
stavená kritéria a zejména na-
plňuje hlavní myšlenku sou-
těže, tedy aby dlouhodobě
převyšoval běžnou praxi
v oboru a posouval ho stále
kupředu.
Kromě ocenění v hlavních

kategoriích uděloval Svaz vi-
nařů i cenu Enolog roku urče-

nou pro znalce vín do 40 let,
kterou letos získal Karel No-
votný ze stejnojmenného vi-
nařství. Cenu profesora Vilé-
ma Krause pro významnou vi-
nařskou osobnost za její celo-
životní přínos v oboru vino-
hradnictví nebo vinařství do-
stal Pavel Vajčner, jenž 30 let
zastával pozici ředitele vinař-
ství Znovín Znojmo.
Teprve podruhé byla letos

udělena Cena studentů Za-
hradnické fakulty Mendelu,
získalo ji malé butikové vi-
nařství Horák z obce Vrbice
na Velkopavlovicku. Loň-
ským držitelem ocenění Vi-
nařství roku bylo malé rodin-
né vinařství Víno Kadrnka,
před ním středně velké Reis-
ten z Pavlova.
Před ním jej získala vinař-

ství Škrobák, Víno J. Stávek,
Vinselekt Michlovský, Bohe-
mia Sekt, HanaMádlová, Zno-
vín Znojmo, Château Valtice
– Vinné sklepy Valtice, Zá-
mecké vinařství Bzenec, Vi-
can rodinné vinařství a dva-
krát vinařství Sonberk.
Soutěž vyhlašuje a titul

uděluje Svaz vinařů České re-
publiky ve spolupráci s Ná-
rodním vinařským centrem
za podpory Vinařského fon-
du České republiky, Jihomo-
ravského kraje a statutární-
ho města Brna. ČTK

Vinařství v Havraníkách na Znojemsku zaujme také nevšedním architektonickým zpracovaním celého areálu. PROFIMEDIA

Zleva majitel vinařství Thaya Josef Trávníček a hlavní sklepmistr Jakub Smrčka 2x ČTK

Vítězem kategorie malé vinařství se stalo vinařství Válka, nejstarší
bio organické rodinné vinařství na Moravě, sídlící v Nosislavi.

Havranické vinařství Thaya
je nejlepším za rok 2023
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Na skoro sto milionů
korun vyjde
například zastřešení
sektorů, osvětlení
nebo nové sedačky.

Brněnští radní odsouhlasili
zadávací řízení, díky němuž
se zmodernizuje infrastruktu-
ra stadionu na Srbské. Sta-
dion druholigové Zbrojovky
tak bude i nadále splňovat ná-
roky vrcholového fotbalu.
Hodnota veřejné zakázky

se odhaduje na 80 až 90milio-
nů korun, jež půjdou na za-

střešení sektorů, nové sedač-
ky, osvětlení, ozvučení i na
mnoho dalších úprav. Ty se
uskuteční po etapách, které
jsou rozplánovány až do roku
2026.
„Dokud nevznikne nový

stadion na výstavišti, musí
Brno pečovat o městský areál
na Srbské. Již dříve jsme vy-
brali zhotovitele rekonstruk-
ce hrací plochy, vedle níž je
nezbytná také celkovámoder-
nizace zázemí. S postupnými
úpravami, jež výrazně zlepší
divácký komfort, se má začít
už letos,“ avizuje brněnský
radní pro oblast sportu To-
máš Aberl.

Nejprve se namontují nové
sedačky na hlavní tribuně
v sektorech A i B. Zároveň do-
jde k instalaci umělého osvět-
lení odpovídající kvality včet-
ně jeho náhradního zdroje
energie. Zastřešení pak čeká
sektory naproti hlavní tribu-
ně a také ty určené hostují-
cím fanouškům, přičemž se
zrenovuje ozvučení uvnitř
i vně stadionu s připojením
na nezávislý zdroj elektřiny.
Počítá se i s úpravou všech
vstupů s turnikety.
Na závěr se zruší aktuální

sektory T, U a V včetně toho,
že se zdemolují betonové
konstrukce. Díky tomu vznik-

ne vjezd ze Srbské ulice.
V tomto prostoru zároveň vy-
roste soustava mobilních bu-
něk, v nichž najdou zázemí
hráči, delegáti a rozhodčí
nebo novináři. V momentál-
ně nevyužívaném sektoru P
navíc vyroste ošetřovna pro
diváky.
Zkvalitnění infrastruktury

stadionu vychází z požadav-
ků a nových standardů, které
schválily Fotbalová asociace
České republiky a Ligová fot-
balová asociace.
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RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Nachází se v Králově Poli.

• Od roku 2001 je využíván
fotbalovým klubem
FC Zbrojovka Brno.

• Oprava stadionu je brána
jen jako dočasné řešení.
Vedení klubu společně
s magistrátem jedná
o postavení úplně nového
stadionu na brněnském
výstavišti, a to v místě
současného brněnského
velodromu. MET

Stadion na Srbské se dočká i nového vjezdu. Vznikne díky zrušení sektorů T, U a V. FC ZBROJOVKA BRNO

STADION SRBSKÁ

Rekonstrukce stadionu na
Srbské bude velmi výrazná


